



香港佛教聯合會主辦 佛教葉紀南紀念中學

BUDDHIST YIP KEI NAM MEMORIAL COLLEGE

Sponsored by The Hong Kong Buddhist Association

香港新界青衣長青邨 CHEUNG CHING ESTATE, TSING YI ISLAND, NEW TERRITORIES

TEL: 2495 3363

FAX: 2433 9009

E-mail: info@ykn.edu.hk

WEB: http://www.ykn.edu.hk/

敬啟者：

十月份綜合通告

1. 多元學習活動日

為了讓學生能在真實情境與實際環境中進行學習，本校將於 10 月 3 日（星期五）舉辦「多元學習活動日」。透過本次活動，學生不僅能夠將課堂所學付諸實踐，亦可拓展課外知識與視野。活動內容如下：

全級性

年級	項目	活動地點	集合時間/ 地點	解散時間/ 地點	服飾要求
中一	Get Set Go Camp	香港基督教女青年會梁紹榮度假村	08:15 本校操場	17:15 本校操場	學校運動服
中二	2A 及 2C 中華文化欣賞	香港故宮博物館	09:00 本校操場	12:30 本校操場	學校運動服
	2B 及 2D 科學探索	青衣香港專業教育學院	09:00 本校操場	12:30 青衣香港專業教育學院	學校運動服
中三	佛化教育體驗	香港佛光道場	08:45 本校操場	13:00 本校操場	學校運動服
中四	跨越成長挑戰營	香港中華基督教青年會新界會所	08:15 本校操場	16:45 本校操場	學校運動服
中五	人生(理財)規劃 工作坊	本校禮堂	08:45 本校操場	12:10 本校操場	學校運動服
中六	生涯規劃	青衣香港專業教育學院	08:30 本校 524 室	11:40 青衣香港專業教育學院	整齊校服

項目專案

年級	項目	活動地點	集合時間/ 地點	解散時間/ 地點	服飾要求
中三至中五 級部分學生	領袖訓練營 (2 日 1 夜)	大埔洞梓/ 西貢海下灣	13:30 本校操場(3/10)	16:30 本校操場(4/10)	便服
中五 (修讀旅款)	長洲旅遊承載力	長洲	07:45 本校操場	17:25 中環碼頭	學校運動服
中五 (修讀物理及 化學)	參觀中華電力低碳 能源教育中心及 LEGO 風車工作坊	香港城市大學	09:30 本校操場	12:30 香港城市大學	學校運動服

備註：如學生因病未能參與上述活動，須提交家長信及有效醫生證明予班主任以作記錄。凡無故缺席者，將按曠課處理，敬請家長留意。



香港佛教聯合會主辦 **佛教葉紀南紀念中學**

BUDDHIST YIP KEI NAM MEMORIAL COLLEGE

Sponsored by The Hong Kong Buddhist Association

香港新界青衣長青邨 CHEUNG CHING ESTATE, TSING YI ISLAND, NEW TERRITORIES

TEL: 2495 3363

FAX: 2433 9009

E-mail: info@ykn.edu.hk

WEB: http://www.ykn.edu.hk/

2. 教職員會議

為配合教職員會議，本校將於 10 月 17 日（星期五）下午舉行會議。當日將採用半天課堂安排，每節課為 25 分鐘，上課時間由上午 8:15 至下午 12:40。

3. 二零二五年度家長教師會周年大會暨家長座談會

本校謹訂於 2025 年 10 月 19 日（星期日）上午舉行「家長教師會周年大會暨家長座談會」，誠邀各位家長踴躍參與，共同關注子女的成長與學習。是次活動不僅包括年度會員大會及第 24 屆家長委員選舉，亦設有多項精彩環節，包括中一「Get Set Go Camp」及「欣賞卡」頒獎典禮，以表揚學生在活動中的積極表現。

此外，初中學生將呈獻多項才藝表演，展現他們在課堂以外的多元發展，讓家長感受孩子的成長歷程與潛能。活動結束後，家長將有機會與班主任進行面談，深入了解子女的學習進度、校園生活及個人發展需要。透過這次交流平台，家長與學校可攜手合作，共同為學生營造更理想的成長環境。敬請各位家長撥冗出席，您的參與將為孩子帶來莫大鼓勵與支持。

10月20日(星期一)為學校假期，學生無須回校上課。

4. 全校功課統一收集及跟進安排

為培養學生的責任感及建立準時交功課的良好習慣，本校訂定以下功課政策：

(1) 統一收集課業

- 中一至中四級：學生須於每天第二個小息或之前，將當日需提交的功課交予科長點收。逾時未交者，將視為遲交或欠交。
- 中五至中六級：由科任老師負責處理學生遲交或欠交功課的情況。

(2) 功課跟進安排

如學生未能準時提交功課，須於當日留校參加功課跟進班，放學時間為下午 4:30。學校將透過 Grwth 平台通知家長有關安排。為協助學生適應新學年的學習節奏，九月份遲交功課的學生將由老師進行指導，暫無需留校。由 10 月 2 日（星期四）起，凡未能準時交功課者，均須即日留堂處理。

5. 星期五延伸課堂

為了促進學生的全人及均衡發展，學校將在以下星期五提供延伸課堂，為學生安排多樣的「其他學習經歷」課程。當天的放學時間將延至下午 4:15，具體日期如下：

2025 年 10 月 10 日、10 月 24 日、10 月 31 日、11 月 7 日及 11 月 14 日

此 致
貴 家 長

佛 教 葉 紀 南 紀 念 中 學

校 長



謹 啟

二零二五年九月三十日



香港佛教聯合會主辦 佛教葉紀南紀念中學

BUDDHIST YIP KEI NAM MEMORIAL COLLEGE

Sponsored by The Hong Kong Buddhist Association

香港新界青衣長青邨 CHEUNG CHING ESTATE, TSING YI ISLAND, NEW TERRITORIES

TEL: 2495 3363

FAX: 2433 9009

E-mail: info@ykn.edu.hk

WEB: http://www.ykn.edu.hk/

30th September 2025

Dear Parents,

Comprehensive Notice for October

1. Life-wide Learning Activity Day

To enable students to learn in authentic contexts and real-world environments, our school will hold a "Life-wide Learning Activity Day" on 3rd October (Friday). Through this event, students will have the opportunity to apply what they have learned in class and enrich their extracurricular knowledge. The details of the activity are as follows:

All Forms

Form	Activity	Venue	Assembly Time / Location	Dismissal Time / Location	Dress Code
S.1	Get Set Go Camp	HKYWCA Sydney Leong Holiday Lodge	08:15 School playground	17:15 School playground	School Sportswear
S.2	2A & 2C Chinese Culture Tour	HK Palace Museum	09:00 School playground	12:30 School playground	School Sportswear
	2B & 2D Science Exploration	HKIVE (Tsing Yi)	09:00 School playground	12:30 HKIVE (Tsing Yi)	School Sportswear
S.3	Buddhist Education Experience	Fo Guang Vihara (Hong Kong)	08:45 School playground	13:30 School playground	School Sportswear
S.4	Growth Challenge Camp	Cninese YMCA New Territories Centre	08:15 School playground	16:45 School playground	School Sportswear
S.5	Life (Financial) Planning Workshop	School Hall	08:45 School playground	12:10 School playground	School Sportswear
S.6	Career Life Planning	HKIVE (Tsing Yi)	08:30 Room 524	11:40 HKIVE (Tsing Yi)	Proper School Uniform

Project

Form	Activity	Venue	Assembly Time / Location	Dismissal Time / Location	Dress Code
Selected Students from Forms 3–5	Leadership Training Camp (2 Days 1 Night)	Tung Tsz, Tai Po / Jone's Cove	13:30 School playground (3/10)	16:30 School playground (45/10)	Causal wear (bring swimwear)
S.5 (Tourism & Hospitality students)	Tourism & Hospitality Field Trip	Cheung Chau	07:45 School Playground	17:25 Central Ferry Piers	School Sportswear
S.5 (Physics & Chemistry students)	Visit to CLP Low Carbon Energy Education Centre and Building LEGO Wind Turbine	City University of Hong Kong	09:30 School Playground	12:30 City University of Hong Kong	School Sportswear

Remarks: If a student is absent from the above activities due to illness, a parent letter along with a valid medical certificate must be submitted to the class teacher. Absences without proper justification will be regarded as truancy. Parents are kindly reminded to take note.



2. Staff Meeting

To accommodate the staff meeting scheduled for the afternoon of 17 October (Friday), the school will adopt a half-day timetable on that day. Each lesson will last 25 minutes, with classes running from 8:15 a.m. to 12:40 p.m.

3. Parent-Teacher Association Annual General Meeting cum Parent Seminar 2025

Our school is pleased to announce that the “2025 PTA Annual General Meeting and Parent Seminar” will be held on the morning of 19 October (Sunday). We warmly invite all parents to attend and take part in this meaningful occasion dedicated to supporting students’ growth and learning.

The event will feature the Annual General Meeting of the Parent-Teacher Association, along with the election of the 24th Parent Committee. In addition, awards will be presented to Form 1 students who participated in the “Get Set Go Camp” and those who received Appreciation Cards, recognizing their active engagement.

Junior secondary students will also showcase their talents through a series of vibrant performances, highlighting their development beyond the classroom and offering parents a glimpse into their children’s creativity and confidence.

Following the main program, parents will have the opportunity to meet with class teachers for discussions. These meetings aim to provide insights into students’ academic progress, school life, and personal development needs. Through this valuable exchange, parents and teachers can work together to foster a nurturing and supportive environment for every student.

We sincerely hope all parents will make time to join us. Your presence will be a great source of encouragement and affirmation for your children.

20 October (Monday) is a school holiday and students do not need to return to school.

4. Schoolwide Homework Collection and Follow-up Policy

To foster students’ sense of responsibility and reinforce the habit of submitting homework on time, the school has implemented the following policy:

(3) Standardized Homework Collection

- S.1 to S.4: Students must submit their homework to the subject coordinator by the second recess each day. Late or missing submissions will be recorded accordingly.
- S.5 to S.6: Subject teachers will handle cases of late or missing homework directly.

(4) Homework Follow-up Class

Students who fail to submit homework on time are required to stay after school on the same day for a follow-up session. Dismissal will be at 4:30 p.m. Parents will be notified via the Grwth platform. To help students adjust to the new academic year, those who submit homework late during September will receive guidance from teachers without needing to stay after school. Starting from 2 October (Thursday), students who do not submit homework on time must attend the follow-up session on the same day.



香港佛教聯合會主辦 佛教葉紀南紀念中學

BUDDHIST YIP KEI NAM MEMORIAL COLLEGE

Sponsored by The Hong Kong Buddhist Association

香港新界青衣長青邨 CHEUNG CHING ESTATE, TSING YI ISLAND, NEW TERRITORIES

TEL: 2495 3363

FAX: 2433 9009

E-mail: info@ykn.edu.hk

WEB: <http://www.ykn.edu.hk/>

5. Friday Extended Classes

To promote students' holistic and balanced development, the school will offer extended classes on the following Fridays. A variety of "Other Learning Experiences" programs will be arranged for students. Dismissal time on these days will be extended to **4:15 pm**.

The specific dates are: 10 October, 24 October, 31 October, 7 November, and 14 November, 2025.

Yours sincerely,

Mr. Lam Chi Wai, Jimmy
Principal